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Статья посвящена проблеме определения правового режима наблюдения в национальной платежной системе. Ав-
тором исследуются права и обязанности Банка России при проведении наблюдения в национальной платежной системе, 
проводится анализ инструментов Центрального банка Российской Федерации по мониторингу деятельности участников 
национальной платежной системы. Исследуется характер правового режима взаимодействия Банка России и участников 
национальной платежной системы, правовой статус рекомендаций Центрального банка Российской Федерации, публи-
куемых по итогам оценки деятельности наблюдаемых организаций. В статье приводится анализ эффективности институ-
та наблюдения, применимости его результатов для участников национальной платежной системы. 
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The article deals with the problem of determining the legal regime of observation in the national payment system.  
The author explores the rights and responsibilities of the Bank of Russia at carrying out observation of the national pay-
ment system, performs the analysis of the instruments of the Central Bank of the Russian Federation on monitoring of acti- 
vities of participants of the national payment system. The author examines the nature of the legal regime of interaction be-
tween the Bank of Russia and the participants of the national payment system, the legal status of the recommendations of 
the Central Bank of the Russian Federation, published on the basis of the assessment of the activities of the observed orga-
nizations. The article analyzes the effectiveness of the observation Institute, the applicability of its results to the participants 
of the national payment system.
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